



# ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

28 ເມສາ-  
04 ພຶດສະພາ  
2023  
ປີທີ 12  
ສະບັບທີ 920  
ລາຍສົບປະດາ

## ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເດືອນເມສາ 2023

(ສພຊ) ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ມະຕິວ່າດ້ວຍການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ. ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 25-26 ເມສາ 2023 ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ດໍາເນີນກອງປະຊຸມປະຈໍາເດືອນເມສາ 2023 ເພື່ອພິຈາລະນາຕົກລົງບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ຕາມຂອບເຂດສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ. ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເດືອນເມສາ



2023 ໄດ້ດໍາເນີນ ໂດຍການເປັນປະທານນໍາພາກອງປະຊຸມຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ກໍາມະການຄະນະປະຈໍາສະພາ

ແຫ່ງຊາດ ແລະ ແຂກທີ່ຖືກເຊີນຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເດືອນເມສາ 2023 ໄດ້ດໍາເນີນໃນສະພາບເງື່ອນໄຂທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍາລັງສຸມໃສ່ຕິດຕາມ, ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະ

ໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ບັນດາກົງຈັກເສນາທິການ ກໍາລັງປະສານສົມທົບກັບບັນດາກະຊວງ, ອົງການ ໃນການກະກຽມຮ່າງກົດໝາຍ ແລະ ບັນດາເນື້ອໃນຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ການກະກຽມໃຫ້ແກ່ການດໍາເນີນກອງປະຊຸມຮ່ວມລະຫວ່າງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະລັດຖະບານ; ຫຼາຍພາກສ່ວນກໍາລັງນໍາເອົາຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມ ໄປເຜີຍແຜ່ໃຫ້ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຊາບ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

## ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ມືບຂອງຮອງປະທານສະພານະຄອນຫຼວງຮ່າໂນ້ຍ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

## ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸກຍູ້ວຽກງານ ກຊສ

(ສພຊ) ວັນທີ 21 ເມສາຜ່ານມາ, ທ່ານ ສິມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຮອງປະທານກໍາມາທິການຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ວິ

ຊາການການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຈໍານວນໜຶ່ງ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຊຸກຍູ້ວຽກງານຢູ່ທີ່ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (ກຊສ) ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານນາງ ບຸນ

ຄໍາ ວໍລະຈິດ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ມີບັນດາທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີ ກຊສ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2



## ປະທານກໍາມາທິການການຕ່າງປະເທດ ຕ້ອນຮັບເອກອັກຄະລັດຖະທູດອີຢູ ປະຈໍາອາຊຽນ

(ສພຊ) ໃນວັນທີ 25 ເມສາ 2023 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ສັນຍາ ປຣະເສີດ ປະທານກໍາມາທິການການຕ່າງປະເທດ ສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມ

ດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ມືບຂອງທ່ານ Igor DRIESMANS ເອກອັກຄະລັດຖະທູດແຫ່ງສະຫະພາບເອີຣົບ (ອີຢູ) ປະຈໍາອາຊຽນ

ພ້ອມດ້ວຍທ່ານ ນາງ Ina MARCIULIONYTE ເອກອັກຄະລັດຖະທູດອີຢູ ປະຈໍາອາຊຽນ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

## ຄະນະຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ສໍາເລັດການຢ້ຽມຢາມ ສາທາລະນະລັດ ເບລາຣຸດ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 19-21 ເມສາ 2023 ຄະນະຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ນໍາໂດຍທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນຄໍາ ດວງສະຫວັນ ປະທານກໍາມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເດີນທາງຢ້ຽມຢາມສາທາລະນະລັດເບລາຣຸດ ຢ່າງເປັນທາງການ.

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

## ວັນທີ 1 ພຶດສະພາ ເປັນວັນບຸນໃຫຍ່ຂອງຊົນຊັ້ນກໍາມະກອນ (ເນື່ອງໃນໂອກາດວັນກໍາມະກອນສາກົນຄົບຮອບ 137 ປີ)

ເພື່ອທວງເອົາສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງຊົນຊັ້ນກໍາມະກອນ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໃນທົ່ວໂລກ,

ໃນທ້າຍສະຕະວັດທີ XVIII ຫາຕົ້ນສະຕະວັດທີ XIX ຫຼາຍປະເທດຢູ່ທະວີບເອີຣົບ ແລະ ອາເມຣິກາ ໄດ້ພ້ອມກັນຈັດຕັ້ງ

ໂດຍ: ສີວັນ ເປັນກຸ່ມ, ເປັນຂະບວນລູກຮີ້ຂຶ້ນຕໍ່ສູ້ກັບຊົນຊັ້ນນາຍທຶນ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ...

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 5



ສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ...

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 6



ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມ...

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ຊົມເຊີຍວັນທີ 1 ພຶດສະພາ ວັນກໍາມະກອນສາກົນ (01/05/1886-01/05/2023) ຄົບຮອບ 137 ປີ ຢ່າງສຸດໃຈ!







# ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ລະຫວ່າງ 2 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສາລະວັນ-ກວາງຈີ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມ ພົບປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ລະ ຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສາລະວັນ ກັບສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງກວາງຈີ ສສ.ຫວຽດ ນາມ ໄດ້ເປີດຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງ ການໃນວັນທີ 4 ເມສາ 2023 ເຊິ່ງຝ່າຍຄະນະຜູ້ແທນສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ນຳ ໂດຍສະຫາຍ ສີເຮັງ ຫອມສິມ ບັດ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະ ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາທ່ານຄະນະ ປະຈຳ, ຄະນະກຳມະການ, ຄະ ນະເລຂາທິການ, ສະມາຊິກສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ; ຝ່າຍຄະ ນະຜູ້ແທນສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງກວາງຈີ ສສ.ຫວຽດ ນາມ ນຳໂດຍສະຫາຍ ເລ ກວາງ ຈຽນ ກຳມະການຄະນະ ກວາງ ຈຽນ ກຳມະການຄະນະ ຜູ້ປະຈຳການສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງກວາງຈີ ສສ.ຫວຽດ ນາມ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ເຂົ້າ ຮ່ວມມີພະແນກການຂອງ ແຂວງສາລະວັນ ແລະ ຜະນັກ ງານ-ລັດຖະກອນສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ.

ໃນໂອກາດນີ້, ສະຫາຍ ສີເຮັງ ຫອມສິມບັດ ໄດ້ສະແດງ ຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ ແລະ ຕີ ລາຄາສູງຕໍ່ການມາຢ້ຽມຢາມ



ແລະ ເຮັດວຽກຂອງຄະນະຜູ້ ແທນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກວາງຈີໃນຄັ້ງນີ້ ຖືເປັນຂີດ ໝາຍສຳຄັນທີ່ສະແດງເຖິງ ການຮັດແໜ້ນຄວາມສາມັກ ຄີທີ່ມີມູນເຊື້ອອັນຍາວນານລະ ຫວ່າງສອງພັກ-ສອງລັດ ກໍຄື ສອງຊາດລາວ-ຫວຽດນາມເວົ້າ ລວມ ເວົ້າສະເພາະກໍຄືສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ກັບ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງກວາງຈີ ສສ.ຫວຽດນາມ ຕາມບົດບັນ ຫົກຊ່ວຍຈຳທີ່ໄດ້ບັນທຶກ ຮ່ວມກັນໃນປີ 2017. ພ້ອມ ນັ້ນ, ສະຫາຍ ຂັນໄຊ ລັດຖະ ເຮົາ ຮອງປະທານສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງສາລະວັນ ໄດ້ລາຍ ງານໂດຍຫຍໍ້ກ່ຽວກັບສະພາບ ລວມຂອງແຂວງສາລະວັນ ແລະ

ລາຍງານວຽກງານຂອງສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງຈຳນວນໜຶ່ງ. ສະຫາຍ ເລ ກວາງ ຈຽນ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບ ໃຈຕໍ່ການຕ້ອນຮັບອັນອົບອຸ່ນ ຕໍ່ການມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນໃນຄັ້ງນີ້ ທັງໄດ້ລາຍງານໂດຍຫຍໍ້ກ່ຽວ ກັບສະພາບລວມຂອງແຂວງ ກວາງຈີ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວ ວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງກວາງຈີ ໃຫ້ສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງສາລະວັນຮັບຊາບ. ນອກຈາກນັ້ນ, ທັງສອງຝ່າຍ ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນບົດຮຽນໃນ ຫົວຂໍ້ຕ່າງໆທີ່ມີຄວາມສົນໃຈ ຕື່ມອີກ.

ໂອກາດດຽວກັນນີ້, ທັງສອງຝ່າຍໄດ້ລົງນາມ ແລະ

ເຊັນບົດບັນທຶກຄວາມຊຶ່ງຈຳ ຮ່ວມກັນ ເຊິ່ງຝ່າຍລາວ ລົງ ນາມໂດຍສະຫາຍ ສີເຮັງ ຫອມ ສິມບັດ ແລະ ຝ່າຍຫວຽດນາມ ແມ່ນສະຫາຍ ເລ ກວາງ ຈຽນ ໂດຍເນື້ອໃນສຳຄັນຂອງບົດ ບັນທຶກຄັ້ງນີ້ ທັງສອງຝ່າຍໄດ້ ຕົກລົງເຫັນດີເປັນເອກະພາບ ກັນກ່ຽວກັບເນື້ອໃນບົດບັນ ຫົກຄວາມຊຶ່ງຈຳວ່າ ການມາ ຢ້ຽມຢາມ, ເຮັດວຽກຂອງຄະ ນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກວາງຈີໃນຄັ້ງນີ້ ແມ່ນໄດ້ປະ ກອບສ່ວນຮັດແໜ້ນສາຍພົວ ພັນມິດຕະພາບ, ຄວາມສາມັກ ຄີພິເສດ ແລະ ການຮ່ວມມື ຮອບດ້ານລາວ-ຫວຽດນາມ, ຫວຽດນາມ-ລາວ ເວົ້າລວມ ເວົ້າສະເພາະລະຫວ່າງການນຳ

ແລະ ປະຊາຊົນຂອງສອງແຂວງ ສາລະວັນ-ກວາງຈີ; ເປັນການ ເຄື່ອນໄຫວແນໃສ່ຜັນຂະ ຫຍາຍບັນດາເນື້ອໃນບົດບັນ ຫົກຄວາມຊຶ່ງຈຳລະຫວ່າງສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ກັບສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກວາງຈີ ສສ.ຫວຽດນາມໃນ ປີຜ່ານມາ, ການສະເຫຼີມສະ ຫຼອງວັນເຊັນສິນທິສັນຍາມິດ ຕະພາບ, ການຮ່ວມມືຮອບ ດ້ານລາວ-ຫວຽດນາມ ຄືບ ຮອບ 46 ປີ (18/7/1977- 18/7/2023) ແລະ ວັນສ້າງ ຕັ້ງສາຍພົວພັນທາງລາວ- ຫວຽດນາມຄືບຮອບ 61 ປີ (5/9/1962-5/9/2023); ບົນຜືນຖານນຳໃຈສາມັກຄີ, ໄວ້ເນື້ອເຊື້ອໃຈເຊິ່ງກັນແລະ ກັນ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາ ຊົນສອງແຂວງສາລະວັນ-ກວາງ ຈີ ໄດ້ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນ, ຕື່ນຕໍ່ ແມ່ນກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດ ຕັ້ງເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ ສອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ແລກປ່ຽນບາງປະສົບການ ເຄື່ອນໄຫວຂອງຄະນະປະຈຳ ສະພາ, ບັນດາຄະນະກຳມະ ການ, ຄະນະເລຂາທິການສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ, ແນໃສ່ປະ ກອບສ່ວນຍົກສູງຄວາມອາດ ສາມາດ ແລະ ປະສິດທິພາບໃນ

ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ ສະພາປະຊາຊົນແຕ່ລະແຂວງ ໃນຕໍ່ໜ້າ; ສືບຕໍ່ລາຍງານໃຫ້ ກັນຊາບກ່ຽວກັບສະພາບການ ຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວ ວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນ ສອງແຂວງ ສາລະວັນ-ກວາງຈີ ໃນຕໍ່ໜ້າ, ແນໃສ່ເປັນຜືນຖານ ໃຫ້ແກ່ສອງຝ່າຍໃນການແລກ ປ່ຽນບົດຮຽນດ້ານວຽກງານວິ ຊາສະເພາະ ແລະ ຍົກສູງຜົນສຳ ເລັດຂອງການຮ່ວມມືໃນຕໍ່ໜ້າ; ສອງຝ່າຍເຫັນດີເປັນເອກະພາບ ຜັດປຽນກັນເປັນເຈົ້າພາບຈັດ ພິທີພົບປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນ 2 ປີ/ຄັ້ງ. ນອກນັ້ນ, ສອງຝ່າຍ ຍັງສາມາດຈັດຕັ້ງການຢ້ຽມ ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢ່າງບໍ່ ເປັນທາງການ ໃນກໍລະນີມີ ຄວາມຈຳເປັນ.

ໃນການພົບປະຄັ້ງນີ້ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງກວາງຈີ ຍັງໄດ້ມອບເງິນສົດ ຈຳນວນ 100 ລ້ານດົງ ໃຫ້ສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງສາລະວັນ ເພື່ອໝູນ ໃຊ້ເຂົ້າໃນການເຄື່ອນໄຫວ ວຽກງານຂອງສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງອີກດ້ວຍ.

(ນາງ ຄັດສອນ ຮຸ່ງສະຫວ່າງ ແລະ ທ່ານ ດີລຳພິນ ພິມມະຈັນ)

# ສຳເລັດການພົບປະ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4



(ສພຊ) ເມື່ອປະຕິບັດ ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງສະມາຊິກສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ ໃນນາມເປັນຕົວ ແທນຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ, ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 27-31 ມິ ນາ 2023 ທ່ານ ຄຳເຜີຍ ງອນ ວັນຄຳ ຮອງປະທານສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ແລະ ທ່ານ ນາງ ແສງອາລຸນ ປັນຍາ ລໍ ຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກ ຕັ້ງເມືອງນາໜ້ ແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະພົນລະ ເມືອງຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ

ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດຂອງກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຊຸດທີ II ທີ່ເມືອງນາໜ້ ແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ 10 ຈຸດຄື: ສະໂມສອນ ຫ້ອງວ່າການເມືອງ, ບ້ານຫ້ວຍ ຊອຍ, ບ້ານປາງສາ, ບ້ານຈອມ ແສນ, ບ້ານພູລີ, ບ້ານແສນໄຊ, ບ້ານພູຕຸມ, ບ້ານຫ້ວຍຫີກ, ບ້ານມູນຕີນ ແລະ ບ້ານນ້ຳກໍ້ ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຮັບທັງໝົດ 693 ຄົນ ຍິງ 289 ຄົນ.

ການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງ

ນີ້, ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ໂຄ ສະນາເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນຈິດໃຈ ຜົນສຳເລັດຂອງສອງກອງປະ ຊຸມໃຫ້ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈ ທັງໄດ້ຮັບຝັງການ ລາຍງານສະພາບລວມໂດຍ ຫຍໍ້ຂອງອົງການປົກຄອງບ້ານ ແຕ່ລະບ້ານ. ພ້ອມນີ້, ຍັງໄດ້ ຮັບຝັງຄຳຄິດຄຳເຫັນ, ຄຳສະ ເໜີຂອງປະຊາຊົນ ເຊິ່ງບັນດາ ຄຳສະເໜີສ່ວນຫຼາຍ ແມ່ນວຽກ ງານການພັດທະນາ ແລະ ບັບ ປຸງຜືນຖານໂຄງລ່າງ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນບັນຫາເສັ້ນທາງເປ່ເພ, ລະບົບນ້ຳລືນ-ນ້ຳໃຊ້, ການຂະ

ຫຍາຍສັນສານໂທລະສັບ, ການ ຂະຫຍາຍຕາຕ່າຍໄຟຟ້າ, ບັບປຸງ ກໍ່ສ້າງອາຄານຮຽນ, ການປູກ- ການລ້ຽງ (ປ່ອນທຳການຜະ ລິດ), ບັນຫາປາກົດການຫຍໍ້ ທີ່ຕ່າງໆ, ການຕັດໄມ້-ຖາງປ່າ ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ທີ່ຕິດພັນ ກັບຊີວິດປະຈຳວັນຂອງປະຊາ ຊົນ, ບັນດາຄຳສະເໜີດັ່ງກ່າວ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍໄດ້ອະທິບາຍ, ຊີ້ແຈງບາງ ບັນຫາກັບທີ່ ແລະ ໄດ້ສັງລວມ ເພື່ອຈະນຳເອົາຂໍ້ສະເໜີໄປປຶກ ສາຫາລືກັນ ແລ້ວນຳສິ່ງໃຫ້ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງແກ້ໄຂ

ຕາມພາລະບົດບາດ ແລະ ທັນ ກັບເວລາ. ການເຄື່ອນໄຫວໃນຄັ້ງ ນີ້, ທ່ານ ຄຳເຜີຍ ງອນວັນຄຳ ໄດ້ມີຄຳຄິດຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ພໍ່ ແມ່ປະຊາຊົນ ໂດຍທ່ານໄດ້ ສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍຕໍ່ອົງ ການປົກຄອງ ທີ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ຕໍ່ໜ້າທີ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບ, ປະ ກອບສ່ວນໃນການປົກປັກຮັກ ສາ, ພັດທະນາບ້ານ ກໍຄືການ ຍົກລະດັບຊີວິດການເປັນຢູ່ ຂອງປະຊາຊົນດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ; ພ້ອມກັນ, ຍັງໄດ້ເນັ້ນໜັກ ໃຫ້ອົງການປົກຄອງບ້ານ, ພໍ່

ແມ່ປະຊາຊົນ ເພີ່ມທະວີຄວາມ ສາມັກຄີລະຫວ່າງຄະນະບ້ານ ກັບປະຊາຊົນ, ເປັນເຈົ້າໃນ ການພັດທະນາບ້ານ ໂດຍສະ ເພາະແມ່ນການປູກການລ້ຽງ ເປັນສິນຄ້າ, ຮັບປະກັນຄວາມ ສະຫງົບສຸກ, ວຽກງານການສຶກ ສາ, ວຽກງານສອງວາລະແຫ່ງ ຊາດ, ວຽກງານສາທາລະນະ ສຸກ ເຝົ້າລະວັງການແຜ່ລະບາດ ຂອງພະຍາດຕ່າງໆ, ຊ່ວຍກັນ ການປົກປັກຮັກສາແຫຼ່ງນ້ຳ, ການຕັດໄມ້-ຖາງປ່າຊະຊາຍ ແລະ ວຽກງານອື່ນໆ.

(ສີແຫວງ ສີບຸນເຮືອງ)



# ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ 4 ຢູ່ 5 ບ້ານທີ່ເມືອງລະມາມ



(ສພຊ) ນັບແຕ່ 31 ມີນາ-6 ເມສາ 2023 ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 16 ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ສສຂ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຸດທີ II ຢູ່ 5 ບ້ານ ຄື: ບ້ານແກ້ງຫຼວງ, ບ້ານລະວີນ້ອຍ, ບ້ານນາວາ, ບ້ານໂນນໜອງຫວ່າ ແລະ ບ້ານໜອງບຶງ ເຊິ່ງນຳຄະນະໂດຍທ່ານ ນາງ ໄຮມະນີ ວົງທັນແກ້ວ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 16 ທັງເປັນປະທານຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, ມີທ່ານ ໄຊຍະຫວັດກ້ອນຄຳໝັ້ນ ຄະນະປະຈຳພັກເມືອງ, ຫົວໜ້າໜ່ວຍສະມາຊິກ

ສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈຳເມືອງລະມາມ ແລະ ທ່ານຄອນສະຫວັນ ໄຊຍະສິມພອນ ສສຂ ປະຈຳເມືອງລະມາມ ໂດຍໃຫ້ການຕ້ອນຮັບຈາກການປົກຄອງບ້ານ-ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນຢ່າງອົບອຸ່ນ ແລະ ພ້ອມພຽງ. ການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍເຜີຍແຜ່ບັນດາເອກະສານ, ມະຕິຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາທັງ 2 ຂັ້ນ, ເພື່ອພົບປະຢ້ຽມຢາມຖາມຂ່າວ ພ້ອມຮັບຜັງການລາຍງານ, ຄຳສະເໜີຂອງການປົກຄອງບ້ານ ກໍຄືຂອງພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ທັງ 5 ບ້ານ ເຊິ່ງບັນຫາອັນຕົ້ນຕໍແມ່ນກ່ຽວກັບການຂໍເພີ່ມເງິນອຸດໜູນໃຫ້ແກ່ຄະນະບ້ານ, ບັນຫານ້ຳໃຊ້ບໍ່ພຽງພໍ, ສະເໜີການເຮັດປ່າຍເຂົ້າບ້ານ-ປ່າຍຫ້ອງການບ້ານ, ການຈັດຜັງບ້ານໃຫ້ເປັນລະ

ບຽບ, ການນຳເອົາເຄືອຂ່າຍໂທລະສັບ-ລະບົບໂທລະໂຄງເຂົ້າຫາບ້ານ, ການປັບປຸງຄອງຊົນລະປະທານເພື່ອຕອບສະໜອງຕໍ່ການພັດທະນາເສດຖະກິດຂອງບ້ານ ກໍຄືຂອງຄອບຄົວໃຫ້ດີຂຶ້ນ. ຕໍ່ກັບຄຳສະເໜີດັ່ງກ່າວ ຄະນະ ສສຂ ແລະ ສສຂ ກໍໄດ້ຊີ້ແຈງບາງບັນຫາໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຮູ້-ເຂົ້າໃຈກະຈ່າງແຈ້ງ ພ້ອມໄດ້ນຳເອົາຄຳສະເໜີຄວາມຕ້ອງການອັນຈຳເປັນຂອງພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນເພື່ອໄປຄົ້ນຄວ້າຊຸກຍູ້ພະແນກການກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ຮັບຮູ້ແລະ ແກ້ໄຂຕາມຄວາມເໝາະສົມ. ພ້ອມນີ້, ຄະນະ ສສຂ ແລະ ສສຂ ກໍໄດ້ຖືໂອກາດມອບອຸປະກອນການຮຽນ, ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ, ເຂົ້າສານ, ເຄື່ອງກິລາປະເພດບານສົ່ງ-ບານເຕະ-ກະຕ້າ ໃຫ້ແກ່ບ້ານທັງ 5 ບ້ານ. (ນາງ ສຸກກະສິນ ປົວລະພາ)

# ຮອງປະທານ ສພຊ ຫົວພັນ ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຊົນລະປະທານ

(ສພຊ) ໃນວັນທີ 16-17 ມີນາ 2023 ທ່ານ ຄອນປະພັນ ເລືອງສີຈັນທອງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 8 ແຂວງຫົວພັນ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫົວພັນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະທີ່ມງານພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ແຂວງຫົວພັນ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຊຸກຍູ້ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຊົນລະປະທານນ້ຳຂວ້າງເມືອງກວັນ ແລະ ໂຄງການຊົນ

ພັນ ໂດຍສຸມໃສ່ຊຸກຍູ້ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາຂ້ອງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ການເງິນຂອງແຂວງ ໃຫ້ເປັນຂະບວນການພັດທະນາແຂວງ ແຂວງເປັນຕົ້ນແມ່ນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາຂົງເຂດກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ເຫັນວ່າບາງດ້ານຍັງປະເຊີນໜ້າກັບສິ່ງທ້າ

ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ຄວາມດູໝັ່ນຂະຫຍັນພຽນຂອງພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າທີ່ເປັນມຸນເຊື້ອ, ເປັນເຈົ້າຕົນເອງ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ວຍຕົນເອງຕາມທ່າແຮງທີ່ມີຢູ່ແລ້ວ ສຸມໃສ່ການປູກ-ການລ້ຽງ ເພື່ອຊ່ວຍໝູນຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຄອບຄົວດີນັບມື້ຂຶ້ນ ແລະ ຜະລິດເປັນສິນຄ້າ ສາມາດຕອບສະໜອງຕະຫຼາດພາຍໃນເມືອງ, ແຂວງ ໄດ້ໂດຍຜື່ນຖານ; ພ້ອມ



ລະປະທານພຽງຈະອ່າຍ ເມືອງຊຳໃຕ້ ແຂວງຫົວພັນ. ການຊຸກຍູ້ຕິດຕາມກວດກາຄັ້ງນີ້ ແມ່ນປະຕິບັດຕາມສິດ, ພາລະບົດບາດຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວຂອງຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫົວ

ທາຍຫຼາຍດ້ານ ໂດຍສະເພາະໂຄງການຊົນລະປະທານ ເພື່ອສະໜອງນ້ຳໃຫ້ພຽງພໍກັບການຜະລິດຂອງປະຊາຊົນ, ຮັບປະກັນສະບຽງອາຫານ. ຕອນທ້າຍ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຍັງໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ອົງການປົກຄອງບ້ານ, ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໃນເຂດບ້ານດັ່ງກ່າວ

ນີ້, ດ້ວຍຄວາມເປັນຫວ່າງ, ເປັນໃຍຕໍ່ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ, ທ່ານຍັງໄດ້ຮຽກຮ້ອງ ແລະ ເນັ້ນໜັກໃຫ້ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຈົ່ງໄດ້ພ້ອມກັນເອົາໃຈໃສ່ສືບຕໍ່ຮັກສາມູນເຊື້ອດູໝັ່ນຂະຫຍັນພຽນ ແລະ ພ້ອມກັນປົກປັກຮັກສາປ່າໄມ້ໃຫ້ມີຄວາມຍືນຍົງ. (ວິນະຄອນ)

# ສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ

## ປາຖະກະຖາວັນສຳຄັນຂອງພັກ-ຂອງຊາດ



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 30 ມີນາຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ຈັດພິທີປາຖະກະຖາ 2 ວັນປະຫວັດສາດ ຄື: ວັນສ້າງຕັ້ງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ຄົບຮອບ 68 ປີ (22/3/1955-22/3/2023) ແລະ ວັນຄຽດແຄ້ນຂອງປະຊາຊົນລາວ-ວັນນັກຮົບເສຍອົງຄະ ແລະ ວັນເສຍສະຫຼະຊີວິດເພື່ອຊາດ ຄົບຮອບ 77 ປີ (21/3/194-21/3/2023) ໂດຍການເປັນປະທານ ແລະ ເຜີຍແຜ່ເອກະສານ 2 ວັນປະຫວັດສາດຄັ້ງນີ້ໂດຍທ່ານ ບຸນສອນ ເຜັດດາ

ວັນ ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ; ເຂົ້າຮ່ວມມີຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງ ຕະຫຼອດຮອດພະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ. ໃນການປາຖະກະຖາ 2 ວັນດັ່ງກ່າວ ກໍເພື່ອທົບທວນຫວນຄືນມຸນເຊື້ອ, ໄຊຍະນະອັນຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງການປະຕິວັດພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳ-ນຳພາຂອງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, ເພື່ອສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ເຖິງຄວາມປົກຄຸນສາມາດ

ແລະ ຄວາມສະຫຼາດຫຼັກແຫຼມຂອງພັກເຮົາໃນການນຳພາຂະບວນການຕໍ່ສູ້ປົດປ່ອຍຊາດ ກໍຄືການນຳພາປະຕິບັດສອງໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດຄື: ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດຕາມທິດສັງຄົມນິຍົມ, ເພື່ອພ້ອມກັນລະນຶກເຖິງຄຸນງາມຄວາມດີ ແລະ ນ້ຳໃຈເສຍສະຫຼະອັນສູງສົ່ງຂອງບັນດານັກຮົບທີ່ໄດ້ອຸທິດເພື່ອປະເທດຊາດໃນຂະບວນການຕໍ່ສູ້ປົດປ່ອຍຊາດທີ່ມີຫຼາຍເຫດການປະຫວັດສາດ ເຊິ່ງປວງຊົນລາວທັງຊາດບໍ່ມີວັນລືມໄດ້, ເພື່ອເປັນການໂຄສະນາສຶກສາອົບຮົມໃຫ້ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບພາລະບົດບາດ, ຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນ, ການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວ, ຜົນສຳເລັດ ແລະ ຜົນງານທີ່ພົ້ນເດັ່ນ ໃນຕະຫຼອດໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ. (ຄຳພັນ ໄຊຍະປະທຸມ)

# ປາຖະກະຖາວັນສຳຄັນຕ່າງໆຂອງພັກ-ຂອງຊາດ



(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 31 ມີນາ 2023 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ຈັດພິທີປາຖະກະຖາວັນສ້າງຕັ້ງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ຄົບຮອບ 68 ປີ, ວັນຄຽດແຄ້ນຂອງປະຊາຊົນລາວ-ນັກຮົບເສຍອົງຄະ ຄົບຮອບ 77 ປີ ແລະ ວັນສ້າງຕັ້ງແມ່ຍິງສາກົນຄົບຮອບ 113 ປີ. ທ່ານ ກິງແກ້ວ ມິວລະຈັກ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງໂດຍທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງ

ປະຫວັດຄວາມເປັນມາ ການກຳເນີດ ແລະ ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ທີ່ພັກໄດ້ນຳພາການປະຕິວັດຊາດປະຊາທິປະໄຕ ພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວເປັນອົງການຕົວແທນຂອງຊົນຊັ້ນກຳມະກອນ, ທີ່ນຳພາຕໍ່ສູ້ສັດຕູ ແລະ ສາມາດປົກປ້ອງປະເທດຊາດໄດ້ຢ່າງສົມບູນ ເຊິ່ງປັດຈຸບັນ ແມ່ນການປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ຕາມທິດກ້າວສູ່ສັງຄົມນິຍົມ. ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ຄຳພັນຄຸນສະຫວັນ ຄະນະປະຈຳພັກ

ແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍໄດ້ຫວນຄືນເອກະສານທິສອງ ຍົກໃຫ້ເຫັນກ່ຽວກັບປະຫວັດຄວາມເປັນມາຂອງວັນທີ 21 ມີນາ 1946 ຄືວັນຄຽດແຄ້ນຂອງປະຊາຊົນລາວ ຄົບຮອບ 77 ປີ ແລະ ເອກະສານສຸດທ້າຍແມ່ນທ່ານນາງ ພຸທອນ ແກ້ວພູວິງ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍໄດ້ຂຶ້ນປາຖະກະຖາວັນສ້າງຕັ້ງແມ່ຍິງສາກົນຄົບຮອບ 113 ປີ ຕື່ມອີກ.

# ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4

(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 4-7 ເມສາ 2023 ທ່ານ ຄໍາຝອງ ອິນມານີ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 3 ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ພ້ອມດ້ວຍສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງຫຼວງນໍ້າທາ ໄດ້ພົບປະຢຽມຢາມ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ຢູ່ເມືອງຫຼວງນໍ້າທາ ລວມທັງໝົດ 9 ຈຸດ, 9 ບ້ານຄື: ບ້ານນໍ້າກິ່ງ, ບ້ານນໍ້າເຫຼືອງ, ບ້ານນາເຕີຍ, ບ້ານບໍ່ແຕ່ນ, ບ້ານນໍ້າຕະລານ, ບ້ານນໍ້າປີກ, ບ້ານຫ້ວຍຫີກ, ບ້ານນໍ້າແກ ແລະ ບ້ານສາມຍອດ; ເຂົ້າຮ່ວມຮັບຝັງມີຄະນະພັກຮາກຖານກຸ່ມບ້ານ, ນາຍບ້ານ ພ້ອມດ້ວຍພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 528 ຄົນ ຍິງ 294 ຄົນ.



ໂອກາດນີ້, ໄດ້ຮັບຝັງການເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນຂອງຊາດຄື: ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາການສ້າງ ແລະ ບັບປຸງກົດໝາຍ ຈໍານວນ 12 ສະບັບ. ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ຮັບຝັງເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດ

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ເຊິ່ງກອງປະຊຸມໄດ້ພິຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານ ປະຈຳປີ 2022; ບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານອົງການກວດສອບ ປະຈຳພາກເໜືອ ປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປີ 2023, ບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2022 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ; ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ແລະ ພິຈາລະນາ, ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ຈໍານວນ 3 ສະບັບຄື: ຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມຈຸນລະວິສາຫະກິດ, ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ກາງ ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ; ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການພັດທະນາເຂດອຸດສາຫະກໍາ ແລະ ນິຄົມອຸດສາຫະກໍາ; ຂໍ້ຕົກລົງຂອງ

ທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໄປສະນີພາຍໃນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ. ນອກນັ້ນ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຍັງໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ບ້ານເມືອງມີຄວາມສະຫງົບ ແລະ ພ້ອມກັນສ້າງສາພັດທະນາບ້ານ, ພັດທະນາຄອບຄົວໃຫ້ຮັ່ງມີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ. ພ້ອມນັ້ນ, ປະຊາຊົນຍັງໄດ້ສະເໜີຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກຕ່າງໆ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຈະນໍາໄປສະເໜີຕໍ່ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເພື່ອແກ້ໄຂຕາມຄວາມຖືກຕ້ອງເໝາະສົມ.

(ນາງ ອໍາພອນ ສີປະສິດ)



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 28-30 ມີນາ 2023 ທ່ານ ຂັນໄຊ ລັດຖະເຮົ້າ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ), ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ ໄດ້ຈັດຕັ້ງເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ສະພາປະຊາຊົນແຂວງສາລະວັນ ຊຸດທີ II ທັງຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2023, ຕິດພັນກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ 2 ເມືອງຄື: ເມືອງສະໝ້ວຍ ໄດ້ 3 ຈຸດຄື: ເທສະບານເມືອງ, ບ້ານໂກຕາຍ, ບ້ານລະວາໃຕ້ ແລະ ເມືອງຕະໂອ້ຍ ໄດ້ 1 ຈຸດຄື: ເທສະບານເມືອງ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການຕ້ອນຮັບ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມຂອງການປົກຄອງເມືອງ, ຄະນະບ້ານ, ມີຫົວໜ້າຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ ແລະ ສສຂ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ, ຕາງໜ້າຈາກພະແນກການໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດ, ຈາກຫ້ອງການອ້ອມຂ້າງເມືອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນເຂົ້າຮ່ວມ.

## ຮອງປະທານ ສພຂ ພົບປະປະຊາຊົນ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາວຽກງານ



ທີ່ເທສະບານເມືອງສະໝ້ວຍ, ໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບອົງການປົກຄອງເມືອງ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານຈາກທ່ານບາເລ ບຸນສະຫວ່າງ ຮອງເຈົ້າເມືອງ ກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ຮັບຝັງການລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າ, ຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກຂອງການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງເມືອງ ພ້ອມທັງຮ່ວມກັນສືບທອນ ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ເພື່ອຊອກຫາວິທີທາງແກ້ໄຂບາງ

ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານລະຫວ່າງແຂວງ ແລະ ເມືອງ, ຮ່ວມກັນສືບທອນ ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ເພື່ອຊອກຫາວິທີທາງແກ້ໄຂບາງບັນຫາຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນໄລຍະຜ່ານມາ. ໃນການເຄື່ອນໄຫວແຕ່ລະຈຸດ, ຮອງປະທານ ສພຂ ໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ພ້ອມກັນສູ້ຊິນເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ, ອະນຸລັກຮັກສາອິດທິພົນປະເພນີອັນດີງາມຂອງຊາດ-ຂອງເຜົ່າ, ມີຄວາມດຸໝັ່ນຂະຫຍັນພຽນໃນການປູກ-ການລ້ຽງໃຫ້ກາຍເປັນສິນຄ້າ ເພື່ອສ້າງເສດຖະກິດຄອບຄົວໃຫ້ດີຂຶ້ນ ພ້ອມກັນຕິດຕາມປາກົດການຫຍໍ້ຫໍ້ຕ່າງໆທີ່ເກີດຂຶ້ນພາຍໃນເມືອງ, ບ້ານໃຫ້ນັບມື້ນັບຫຼຸດໜ້ອຍ ຖອຍລົງເທື່ອລະກ້າວ, ສະກັດກັ້ນອັກຄີໄພບໍ່ໃຫ້ໄຜໄໝ້ລາມປ່າ. ການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງນີ້, ສສຂ ແລະ ສສຂ ຍັງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາສະຖານທີ່ສ້າງທາງແຕ່ແຍກທາງ 26905 ຫາດ່ານໂກຕາຍມີລວງຍາວ 21,460 ກິໂລແມັດ, ຈຸດກໍ່ສ້າງຂົວເບຕິງເສີມເຫຼັກ

ອັດແຮງຄວາມຍາວ ລວມທັງໝົດ 225 ແມັດ, ການກໍ່ສ້າງທາງເວັ້ນຫຼັກໝາຍແດນປະເທດທາງ 26905 ລວງຍາວ 1,105 ກິໂລແມັດ ຂອງບໍລິສັດຈະເລີນໄຊກໍ່ສ້າງຂົວທາງເຄຫາສະຖານ ແລະ ກໍ່ສ້າງຊົນລະປະທານ; ຕິດຕາມກວດກາຈຸດທີ່ຈະຕັ້ງປ້ອມ ຫຼື ດ່ານໂກຕາຍໃໝ່ (ສາມແຍກເມືອງກະລຶມ), ຕິດຕາມກວດກາຈຸດກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງແຍກທາງເລກທີ 15 ບ້ານຕະປຸງແລງ ຫາບ້ານກວໂວຍ ເມືອງສະໝ້ວຍ; ຕິດຕາມກວດກາຜົນສໍາເລັດໂຄງການກໍ່ສ້າງຂົວເບຕິງເສີມເຫຼັກອັດແຮງ 2 ແຫ່ງຄື: ຂົວຂ້າມເຊລະມັງ ແລະ ຂົວຂ້າມເຊປະກັນ ຊາຍແດນເມືອງຕະໂອ້ຍ ແຂວງສາລະວັນ, ການກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງຈາກເມືອງຕະໂອ້ຍ ແຂວງສາລະວັນ ຫາເມືອງນອງ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ການກໍ່ສ້າງເສັ້ນທາງແຕ່ເມືອງຕະໂອ້ຍ ແຂວງສາລະວັນ ຫາເມືອງກະລຶມໃໝ່ ແຂວງເຊກອງ. ການເຄື່ອນໄຫວແມ່ນໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນງົບປະມານຈາກໂຄງການສ້າງຂົວຄວາມສາມາດ ແລະ ປະສິດທິພາບສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໃນສປປລາວ STEPS. (ນາງ ຄັດສອນ ຮຸ່ງສະຫວ່າງ)

ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ. ທີ່ເທສະບານເມືອງຕະໂອ້ຍ, ໄດ້ຮັບຝັງການລາຍງານຈາກທ່ານ ຄໍາສະໄຫວ ວິລະກອນ ຮອງເລຂາພັກເມືອງກ່ຽວກັບສະພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ຮັບຝັງການລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າ, ຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກຂອງການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງເມືອງ; ຮັບຝັງການລາຍງານ ແລະ ຊີ້ແຈງຈາກພະແນກການໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດຂອງແຂວງ



ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ໝວດທີ 4 ການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບ

ມາດຕາ 20 (ໃໝ່) ການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບ

ການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບ ແມ່ນການນຳເງິນທຶນເຂົ້າມາລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບປະເພດທຶນ ແລະ ປະເພດໜີ້ ຢູ່ ສປປລາວ ຂອງຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ ຫຼື ການນຳເອົາທຶນໄປລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບຢູ່ຕ່າງປະເທດຂອງຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ.

ມາດຕາ 21 (ໃໝ່) ການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບ ຢູ່ ສປປລາວ

ຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ ທີ່ໄດ້ລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບເຂົ້າມາລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບ ຢູ່ ສປປລາວ ຕ້ອງເປີດບັນຊີເງິນຝາກນຳທະນາຄານທຸລະກິດ ຢູ່ ສປປ ລາວ ເພື່ອຮອງຮັບການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບ ຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຫຼັກຊັບ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ ທີ່ໄດ້ລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບ ຢູ່ ສປປລາວ ສາມາດໂອນເງິນຕົ້ນທຶນ, ເງິນປັນຜົນ ແລະ ກຳໄລກັບຄືນປະເທດ ຜ່ານບັນຊີເງິນຝາກທີ່ເປີດໄວ້ຮອງຮັບການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຫຼັກຊັບ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງຫຼັກຊັບ ເປັນເຈົ້າການກຳນົດແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ແລະ ປະລິມານການລົງທຶນໃນຕະຫຼາດທຶນເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນສະໜອງໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ.

ມາດຕາ 22 (ໃໝ່) ການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບຢູ່ຕ່າງປະເທດ

ຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ ທີ່ມີຈຸດປະສົງໄປລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງຂໍອະນຸຍາດນຳຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງຫຼັກຊັບ ຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຫຼັກຊັບ ແລະ ລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ ທີ່ໄດ້ລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງໂອນຕົ້ນທຶນ, ເງິນປັນຜົນ, ດອກເບ້ຍ ແລະ ລາຍຮັບອື່ນໆທີ່ເກີດຈາກການລົງທຶນເຂົ້າມາ ສປປລາວ ຜ່ານລະບົບທະນາຄານ.

ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງຫຼັກຊັບມີໜ້າທີ່ສ້າງແຜນຄວາມຕ້ອງການການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບຢູ່ຕ່າງປະເທດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການລົງທຶນໃນຫຼັກຊັບຢູ່ຕ່າງປະເທດ ພ້ອມທັງລາຍງານໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ.

ມາດຕາ 23 (ໃໝ່) ການອອກຫຼັກຊັບປະເພດທຶນຢູ່ຕ່າງປະເທດ

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງຫຼັກຊັບ ໃຫ້ອອກຈຳໜ່າຍຫຼັກຊັບປະເພດທຶນຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງນຳທຶນທີ່ລະດົມໄດ້ເຂົ້າມາ ສປປລາວ. ໃນກໍລະນີມີຄວາມຈຳເປັນນຳໃຊ້ທຶນດັ່ງກ່າວຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງຂໍອະນຸຍາດນຳທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ.

ໝວດທີ 5 ການກູ້ຢືມລະຫວ່າງປະເທດ

ມາດຕາ 24 (ໃໝ່) ການກູ້ຢືມລະຫວ່າງປະເທດ

ການກູ້ຢືມລະຫວ່າງປະເທດປະກອບດ້ວຍ ການກູ້ຢືມຂອງລັດຖະບານ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນກັບຕ່າງ ປະເທດ ໃນຮູບແບບກູ້

ຢືມໂດຍກົງ, ກູ້ຢືມທາງອ້ອມ ເປັນຕົ້ນ ພັນທະບັດ, ຮຸ້ນກູ້, ສິນເຊື່ອການຄ້າ, ໜັງສືຄ້າປະກັນສິນເຊື່ອ.

ມາດຕາ 25 (ປັບປຸງ) ການກູ້ຢືມເງິນລະຫວ່າງປະເທດຂອງລັດຖະບານ

ການກູ້ຢືມເງິນຈາກຕ່າງປະເທດຂອງລັດຖະບານ ປະກອບດ້ວຍການກູ້ຢືມໂດຍກົງ, ການອອກພັນທະບັດ ແລະ ການຄ້າປະກັນເງິນກູ້ກັບຕ່າງປະເທດຂອງລັດຖະບານ. ການກູ້ຢືມຕ້ອງປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງໜີ້ສິນສາທາລະນະ. ກະຊວງການເງິນ ແຈ້ງແຜນການກູ້ຢືມເງິນ, ແຜນຊຳລະໜີ້ສິນ ແລະ ການຄ້າປະກັນເງິນກູ້ດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ.

ເງິນກູ້ຢືມຈາກຕ່າງປະເທດຂອງລັດຖະບານ ຕ້ອງລວມສູນເຂົ້າບັນຊີເງິນຝາກຂອງກະຊວງການເງິນ ຫຼື ບັນຊີໂຄງການຂອງລັດຖະບານ ທີ່ເປີດໄວ້ນຳທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ. ເງິນກູ້ດັ່ງກ່າວ ສາມາດນຳໃຊ້ຊຳລະກັບຕ່າງປະເທດໂດຍກົງ ຫຼື ແລກປ່ຽນເອົາເງິນກັບນຳທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ເພື່ອນຳໃຊ້ຢູ່ພາຍໃນປະເທດ.

ການໃຫ້ກູ້ຢືມຂອງລັດຖະບານ ສປປລາວ ແກ່ຕ່າງປະເທດ ຕ້ອງປະຕິບັດລວມສູນຢູ່ກະຊວງການເງິນ ໂດຍປະສານສົມທົບກັບທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ.

ມາດຕາ 26 (ປັບປຸງ) ການກູ້ຢືມເງິນລະຫວ່າງປະເທດຂອງພາກສ່ວນອື່ນ

ການກູ້ຢືມເງິນລະຫວ່າງປະເທດຂອງພາກສ່ວນອື່ນ ປະກອບດ້ວຍ ການກູ້ຢືມລະຫວ່າງສະຖາບັນການເງິນ, ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສັງຄົມ ຢູ່ ສປປລາວ ກັບຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ.

ສະຖາບັນການເງິນ, ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສັງຄົມຢູ່ ສປປ ລາວ ທີ່ມີຈຸດປະສົງໃຫ້ ຫຼື ຮັບເງິນກູ້ຢືມລະຫວ່າງປະເທດ ຕ້ອງຂໍອະນຸຍາດນຳທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ຕາມລະບຽບການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຕ້ອງລາຍງານການຊຳລະເງິນກູ້ໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ຈົນກວ່າຈະຄົບຖ້ວນຕາມສັນຍາ. ການໃຫ້ ຫຼື ຮັບ ເງິນກູ້ຢືມດັ່ງກ່າວ ຕ້ອງດຳເນີນຜ່ານລະບົບທະນາຄານເທົ່ານັ້ນ.

ມາດຕາ 27 (ໃໝ່) ສິນເຊື່ອການຄ້າລະຫວ່າງປະເທດ

ສິນເຊື່ອການຄ້າລະຫວ່າງປະເທດ ແມ່ນສັນຍາຊື້-ຂາຍ ສິນຄ້າ ແລະ ການບໍລິການແບບຕິດໜີ້ ລະຫວ່າງຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ ກັບ ຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ.

ການໃຫ້ ຫຼື ຮັບ ສິນເຊື່ອການຄ້າລະຫວ່າງປະເທດ ທີ່ມີກຳນົດເວລາໜຶ່ງປີລົງມາ ໃຫ້ດຳເນີນການຜ່ານທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຕັ້ງຢູ່ ສປປລາວ ໂດຍກົງຕາມນະໂຍບາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ກຳນົດ.

ການໃຫ້ ຫຼື ຮັບ ສິນເຊື່ອການຄ້າລະຫວ່າງປະເທດ ທີ່ມີກຳນົດເວລາເກີນ ໜຶ່ງປີ ຕ້ອງຂໍອະນຸຍາດນຳທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ໂດຍຜ່ານທະນາຄານທຸລະກິດ.

ທະນາຄານທຸລະກິດ ຕ້ອງລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວກ່ຽວກັບສິນເຊື່ອການຄ້າລະຫວ່າງປະເທດ ໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

ມາດຕາ 28 (ໃໝ່) ໜີ້ສິນຕ່າງປະເທດ

ໜີ້ສິນຕ່າງປະເທດ ແມ່ນພັນທະທາງການເງິນທີ່ຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາຢູ່ ສປປລາວ ສ້າງຂຶ້ນດ້ວຍການກູ້ຢືມ, ຄ້າປະກັນການກູ້ຢືມ, ຮັບສິນເຊື່ອການຄ້າຈາກຕ່າງປະເທດ, ອອກພັນທະບັດ ຫຼື ອອກຮຸ້ນກູ້ໃຫ້ຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ ແລະ ເງິນຝາກຂອງຜູ້ບໍ່ມີພູມລຳເນົາ ຢູ່ ສປປລາວ.

ໜີ້ສິນຕ່າງປະເທດຂອງ ສປປລາວ ປະກອບດ້ວຍ:  
1. ໜີ້ສິນຂອງພາກລັດ ຊຶ່ງແມ່ນໜີ້ສິນສາທາລະນະຕໍ່ຕ່າງປະເທດ;



ວິທີເຮັດວຽກ

ພາກທີ 3 ພະຍາດເປັນແຕ່ປາກ (ຕໍ່)

1. ຖືແຕ່ແບບເກົ່າ:  
ບໍ່ວ່າເວລາໃດ ບໍ່ວ່າຢູ່ປ່ອນໃດ ກໍຕົ້ດ້ານ ເຮັດແຕ່ແບບເກົ່າ ຄື:  
1. ສະພາບການຂອງໂລກ.  
2. ສະພາບການອິນດູຈີນ.  
3. ລາຍງານວຽກງານ.  
4. ຖືກຖຽງກັນ.  
5. ຕາໜີກັນ.  
6. ປິດກອງປະຊຸມ.

ການເຂົ້າໃຈສະພາບການຂອງໂລກ ແລະ ຂອງພາຍໃນປະເທດນັ້ນ ແມ່ນເປັນການດີທີ່ສຸດ ເປັນສິ່ງທີ່ຕ້ອງການແທ້. ແຕ່ມັນເປັນໜ້າເສຍດາຍ ທີ່ຜູ້ແທນຊັ້ນສູງມາຮອດ ເລີຍມາກ່າວປາໄສ ເປັນຊົ່ວໂມງ ສອງຊົ່ວໂມງ ເວົ້າເຖິງສິ່ງທີ່ບໍ່ເຂົ້າໃຈເລື່ອງຄື: ແຜນການມາກຊານ, ພູມສາດປະເທດປາລາໄກວ ແລະ ອື່ນໆ ທີ່ຜູ້ມານັ່ງຝັງບໍ່ເຂົ້າໃຈຈັກເມັດ. ແລ້ວຖືວ່າອັນນັ້ນ ແມ່ນຂໍ້ທີ່ໜຶ່ງ ແມ່ນສະພາບການຂອງໂລກ.

ຜົນສຸດທ້າຍ ວຽກຕົວຈິງທີ່ຄວນເຮັດ ຄວນເວົ້າກໍ່ເລີຍບໍ່ເວົ້າ ແລະ ບໍ່ເຮັດ.

ຊ) ເວົ້າບໍ່ມີຜູ້ໃດເຂົ້າໃຈ:

ຝັກເຮົາມັກຮຽກຮ້ອງໃຫ້ສະມາຊິກຂອງພວກເຮົາເຮັດຫຍັງກໍ່ໃຫ້ຖືກກັບວິທະຍາສາດ ຖືກກັບລັກສະນະຂອງຊາດ ແລະ ຖືກກັບຈິດໃຈຂອງປະຊາຊົນ ຄວາມຮຽກຮ້ອງນັ້ນແມ່ນຖືກຕ້ອງ. ແຕ່ເປັນໜ້າເສຍດາຍ ທີ່ພະນັກງານຂອງພວກເຮົາບາງຄົນຍັງບໍ່ເຮັດຖືກຕາມແນວນັ້ນ, ເຮັດຫຍັງກໍ່ຍັງດີເຮັດຕາມແບບເກົ່າ ຕາມວິທີເກົ່າທີ່ຕົນເຄີຍໄດ້ເຮັດມາ ປາກກໍ່ຮ້ອງວ່າ ໃຫ້ເຮັດຕາມຈິດໃຈຂອງປະຊາຊົນ ແຕ່ບາດເຮັດພັດໄປເຮັດຕາມໃຈໂຕເອງ ຄົນຈຳພວກນີ້ ແມ່ນຈະໄປຂຽນບົດຄວາມໃດໆ ຫຼືໄປເວົ້າຄວາມໃດໆ ປະຊາຊົນກໍ່ຝັງບໍ່ໄດ້, ເບິ່ງບໍ່ໄດ້, ເຂົ້າໃຈບໍ່ໄດ້ ການທີ່ເປັນດັ່ງນັ້ນ ກໍ່ຍ້ອນວ່າຄົນຈຳພວກນີ້ ເຂົ້າບໍ່ຮຽນນຳປະຊາຊົນ ບໍ່ເຂົ້າໃຈວ່າປະຊາຊົນເປັນແນວໃດແທ້.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...





# ທ່າເພິ່ງທາງໃຈ

# ດົ້ນກິບເມກ

ບາງຄົນໃນສັງຄົມໃຊ້ຊີວິດສຸດຢຽດ, ລົດມີ, ເຮືອນມີ, ເງິນມີ ແຕ່ສິ່ງທີ່ຂາດຄື: ຄວາມສຸກ ໃນຊີວິດຄອບຄົວ, ຄວາມສຸກທາງໃຈ ພໍເຖິງເວລາໃດໜຶ່ງກໍ ຫັນທົດຊີວິດເພິ່ງສັດທາເພິ່ງບຸນ, ບາງຄົນຢ່າງຖືກທາງກໍບໍ່ ເສຍຫຼັກເສຍເວລາ ແຕ່ບາງຄົນຄົບຜິດ-ຢ່າງຜິດສາຍທາງກໍໄດ້ແຕ່ທ່ຽວເລາະຊອກສະແຫວງບຸນ, ຊອກສະແຫວງໂຊກລາບ ບ່ອນໃດໜ້າດີ-ບ່ອນໃດອາຈານດັງ ຂໍແຕ່ຮູ້ຂ່າວກໍຜ່າໄປເພິ່ງທັນທີ; ບາງຄົນເພິ່ງໄດ້ຊົ່ວຄາວ; ບາງຄົນຖືກບອກໃຊ້ວັດຖຸສະເດາະເຄາະແລກຄວາມສຸກທາງໃຈ.

ພະມຸດທະເຈົ້າຜູ້ນຳແຫ່ງມຸດທະສາສະໜາ ສອນວ່າ: ໃນໂລກນີ້ ບໍ່ມີທີ່ເພິ່ງອັນໃດຈະປະເສີດທຽບເທົ່າກັບການສ້າງຕົວເອງໃຫ້ເປັນທີ່ເພິ່ງ

ແກ່ຕົນເອງ ສ້າງຕົນເອງໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ-ພັດທະນາໂຕເອງໃຫ້ເກີດສະຕິປັນຍາພຽງພໍ, ຮູ້ຈັກແຍກແຍະເຫດຜົນ-ຮູ້ຈັກຊັງຊາສົມເຫດ-ສົມຜົນ ຖືເປັນສິ່ງທີ່ປະເສີດ, ຖ້າເຮົາມີເຮືອນຄັນວ່າມັກໄຫວ້ພະສຸດມິນ ກໍບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງທ່ຽວເລາະໄປໄກໃຫ້ເປືອງນ້ຳມັນລົດ ສະແຫວງຫາໂຊກລາບ ຖ້າວ່າເຮືອນໂຕເອງຍັງຈັດສັນບໍ່ເປັນລະບຽບວ່າອັນໃດບ່ອນເກັບເສື້ອຜ້າ, ອັນໃດຫ້ອງນອນ, ອັນໃດຫ້ອງຜະ, ອັນໃດຫ້ອງຄົວ... ຖ້າຈັດເຮືອນບໍ່ເປັນລະບຽບ ກໍຍາກທີ່ຈະໄປຈັດສັນຊີວິດລາບລ້ຽນສຸດທ້າຍເຂົ້າທຳນອງ ຮູ້ແຕ່ບ່ອນອາຈານດັງ ແຕ່ບໍ່ຮູ້ຊື່ເອົາໂຕລອດ ເພາະຫວັງແຕ່ເພິ່ງປັດໄຈນອກໂຕ.

ຄວາມເຊື່ອທີ່ສັບສົນນຳມາເຊິ່ງຄວາມວຸ້ນວາຍແກ່ຊີວິດ ແລະ ຊີວິດທີ່ຂາດຫຼັກນຳມາເຊິ່ງຄວາມອ້າງວ່າງດຽວດາຍ ບວກໃສ່ພາວະເສດຖະກິດໜີບຮັດ ນຳມາເຊິ່ງການຫາກິນຜິດເຄື່ອງ ເຮັດໃຫ້ຜູ້ມີໂອກາດບາງຄົນຄິດຫຼອກລວງຕົວະຕົ້ມຮ່ວມທຶນທຸລະກິດສໍ້ໂກງກັນ ຫຍຸ້ງຍາກ, ຄວາມສະເໝີພາບເປັນສິ່ງທີ່ດີ, ສິດທິສະເໝີພາບເປັນສິ່ງທີ່ດີ ແຕ່ຍາມໃດກໍຕາມ ຖ້າວ່າຄົນເຮົາຫຼົງເຫີ່ຄວາມສະເໝີພາບຈົນບໍ່ໄດ້ຄິດແງ່ຂະໜົບທຳນຽມປະເພນີ ກໍພາໃຫ້ຄອບຄົວເຮືອນຊານແຕກແຍກໄດ້. ຜູ້ຂຽນເຂົ້າໃຈວ່າ ເມື່ອມີຝອຍ ໝາຈິ່ງຂີ້ ຫຼາຍບັນຫາທີ່ເກີດຂຶ້ນມັນຢ່ອມມີສາເຫດຂອງມັນ,

# ວັນກຳມະກອນສາກົນ

# ໂດຍ: ບັງເອີນ

ວັນທີ 1 ພຶດສະພາ ແມ່ນວັນສຳຄັນຂອງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານທົ່ວໂລກ ເປັນສັນຍາລັກກ່ຽວກັບການຕໍ່ສູ້ຊົນຊັ້ນຂອງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ ເປັນມື້ທີ່ຜູ້ອອກແຮງງານທົ່ວໂລກ ຮ່ວມກັນລະນຶກເຖິງການຕໍ່ສູ້ຂອງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໃນອະດີດ ທີ່ໄດ້ຕໍ່ສູ້ເພື່ອຄວາມຫວັງ ແລະ ອະນາຄົດທີ່ດີ; ວັນກຳມະກອນສາກົນ ມີການກຳເນີດທີ່ຕິດພັນກັບການຕໍ່ສູ້ຂອງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໃນສະຫະລັດອາເມລິກາ ທີ່ໄດ້ຕໍ່ສູ້ເລີ່ມແຕ່ສັດຕະວັດທີ 19 ເປັນຕົ້ນມາ ສະນັ້ນ, ຈິ່ງເວົ້າໄດ້ວ່າ ເປັນມື້ທີ່ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານໂຮມແຮງໂຮມໃຈກັນລູກຂຶ້ນຕໍ່ສູ້

ຮຽກຮ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງພວກເຂົາໃນການເຮັດວຽກ ເປັນມື້ທີ່ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຈິດໃຈຂອງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານທີ່ມີຄວາມເປັນເອກະພາບ ແລະ ສາມັກທົ່ວໂລກ ຮ່ວມກັນລະນຶກເຖິງ International solidarity ເປັນການປະຕິບັດຮ່ວມກັນຂອງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ ໂດຍບໍ່ມີການແບ່ງແຍກສີຜິວ, ສາສະໜາ, ຄວາມເຊື່ອ ແລະ ຊາຍແດນ ໃນສະຫະລັດອາເມລິກາ.

ພາບ ພ້ອມທັງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນດານາຍທຶນ ຍອມປະຕິບັດຕາມຂໍ້ສະເໜີຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ ກໍຄືການຫຼຸດຊົ່ວໂມງເຮັດວຽກລົງ ບໍ່ໃຫ້ກາຍ 8 ຊົ່ວໂມງຕໍ່ມື້; ກຳມະກອນທົ່ວໂລກພາກັນລຸກຂຶ້ນຕໍ່ສູ້ດ້ວຍຄວາມໄຜ່ຜັນ ແລະ ຄວາມຫວັງ ທີ່ຈະສ້າງອະນາຄົດອັນສົດໃສ ດ້ວຍສອງມືຂອງພວກເຂົາ ແລະ ໃນປີ 1889 ກອງປະຊຸມຂອງອົງການກຳມະກອນສາກົນ ທີ່ນະຄອນປາຣີ ໂດຍມີຊາວຜູ້ອອກແຮງງານຈາກຫຼາຍປະເທດເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ໄດ້ລົງມະຕິຕົກລົງກຳນົດເອົາວັນທີ 1 ພຶດສະພາຂອງທຸກປີເປັນວັນກຳມະກອນສາກົນ.



## ຮຽນຄຳລາວໃຫ້ດີ

# ຄູ່ແສງ

ຄຳຖືກ	ຄຳຜິດ
ກະທັດຮັດ	ກະທັດລັດ
ຄັງແຮກ	ຄັງແລກ
ສາຍຮຸ້ງ	ສາຍລຸ້ງ
ທະຫານຮາບ	ທະຫານລາບ
ບູຮານ	ບູລານ
ຮັບຮອງ	ລັບລອງ
ຮຸກຮານ	ລຸກລານ
ຮ້ອຍ	ລ້ອຍ

## ລູກສາວທ້າ 7

### ຂອບເຂດພະບິນລະພົມ



ເມື່ອເກົາຍາມບຸນປີໃໝ່ລາວ (ເດືອນເມສາ) ຕາມທາງຈັນທະຄະດີ ຊຶ່ງໃໝ່ກ່າວກ່າວເກົາຍາພະຍາກະບິນລະພົມທີ່ລຳມາທວາຍບັນທາງກັບທຳມະບານກຸມມານທີ່ມີຊື່ສຽງ ແລະ ຮຽນຈົບໂຕເພດ

- (ເວດ) ໃນຄຳພີທ້າ 3 ຂອບເຂດສາສະໜາພາມ ຄື:
1. ຮົກຄະເວດ
  2. ຍາສຸຣະເວດ
  3. ສາມະເວດ ຫຼື ໂຕເວດ ຕໍ່ມາ ມີການເພີ່ມເຂົ້າໄປອີກ ເປັນຄຳພີທີ 4 ຄື: ອາງັນພະນະເວດ
- ສ່ວນລູກສາວທ້າ 7 ຂອບເຂດພະບິນລະພົມ ທີ່ເຮົາເອີ້ນວ່າ ນາງສາງຂານນັ້ນ ດັ່ງນີ້:
1. ນາງ ທຸກສະເທວີ ຈະລຳມາໃນວັນອາທິດ ສີ່ໂຕຄູດ
  2. ນາງ ໂອຮາຄະເທວີ ຈະລຳມາໃນວັນຈັນ ສີ່ເລືອ້ໂຄ່ງ
  3. ນາງ ຮາກສະເທວີ ຈະລຳມາໃນວັນອັງຄານ ສີ່ທູ
  4. ນາງ ມັນທາເທວີ ຈະລຳມາໃນວັນພຸດ ສີ່ມ້າລໍ່
  5. ນາງ ກິລິນີເທວີ ຈະລຳມາໃນວັນພະຫັດ ສີ່ຊ້າງ
  6. ກິລິນີເທວີ ຈະລຳມາໃນວັນສຸກ ສີ່ຄວາຍ
  7. ມະໂຫອນເທວີ ຈະລຳມາໃນວັນເສົາ ສີ່ນົກຍຸງ
- ນາງທ້າ 7 ນີ້ ພວກເຮົາເວົ້າວ່າ ນາງສາງຂານ ຫຼື ນາງສາງການ





# ລັບຂໍ້ສຽງໄພ ຖ້າບໍ່ໃສ່ໃຈກົດລະລາດອນ

ໃນແຕ່ລະປີ, ພາຍຫຼັງເທສະການງານບຸນສຳຄັນເຊັ່ນ: ບຸນປີໃໝ່ລາວ, ບຸນປີໃໝ່ສາກົນ, ບຸນຊ່ວງເຮືອ, ອອກພັນສາ ລວມທັງບຸນທາດຫຼວງ ຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ພວກເຮົາກໍມັກຈະໄດ້ຍິນທັງຂ່າວດີ ແລະ ຂ່າວຮ້າຍທີ່ເປັນຜົນຈາກການຫຼົ້ນບຸນປະເພນີດັ່ງກ່າວ. ຂ່າວດີນັ້ນເວົ້າເຖິງບັນຍາກາດເບີກບານມ່ວນຊື່ນ, ການຮັກສາໄດ້ຮັດຄອງປະເພນີອັນດີງາມຂອງຊາດ. ສ່ວນຂ່າວຮ້າຍທີ່ມາໃນລະດັບຫົວແຖວ ກໍແມ່ນເລື່ອງອຸບັດເຫດຕໍ່ໃສ່ບັນຫາຂີ້ເຫຍື້ອຈາກນ້ຳມືຂອງຄົນຂາດສະຕິ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ. ສຳລັບເທສະການປີໃໝ່ລາວປະຈຳປີນີ້ ຂ່າວບອກວ່າ ມີຜູ້ເສຍຊີວິດຈາກອຸບັດເຫດຕາມທ້ອງຖະໜົນໃນທົ່ວປະເທດເກືອບ 40 ຄົນ ບໍ່ນັບຈຳນວນຜູ້ບາດເຈັບ ແລະ ຄວາມເສຍຫາຍທາງເສດຖະກິດ. ຜູ້ຂຽນມີຕົວເລກອ່າວເກົ່າແດ່ (ໜັງສືພິມປະເທດລາວ ປະຈຳວັນທີ 3 ມິຖຸນາ 2020) ທີ່ສະຫຼຸບເປັນຕົວເລກສະເລ່ຍກ່ຽວກັບຜົນເສຍຫາຍທີ່ເກີດຈາກອຸບັດເຫດ ໃນຊຸມປີຜ່ານມາ ແລະ ຄາດວ່າຍັງຈະເປັນທ່າອ່ຽງລວມ ໃນຕໍ່ໜ້າຄືໃນແຕ່ລະປີຢູ່ລາວ ພວກເຮົາມີຜູ້ເສຍຊີວິດຈາກອຸບັດເຫດທາງຖະໜົນ ໂດຍສະເລ່ຍ 1.000 ຄົນ, ມີຜູ້ບາດເຈັບຫຼາຍກວ່າ 8.000 ຄົນ, ມູນຄ່າຄວາມເສຍຫາຍທາງເສດຖະກິດນັ້ນມີຫຼາຍກວ່າ 500 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ. ນັ້ນແມ່ນຕົວເລກສະເລ່ຍ ໃນຊຸມປີຍ້ອນຫຼັງຫາປີ 2020. ສ່ວນຕົວເລກສະຫຼຸບໜີດປີ 2022 ຊື່ໃຫ້ເຫັນວ່າໃນຕະຫຼອດປີມີອຸບັດເຫດເກີດຂຶ້ນທັງໝົດ 6.440 ຄັ້ງ, ມີຜູ້ບາດເຈັບຂັ້ນສາຫັດ 1.333 ຄົນ ແລະ ເສຍຊີວິດ 947 ຄົນ, ເທົ່າກັບ 2,6 ຄົນ ທີ່ເສຍຊີວິດໃນແຕ່ລະວັນ ຫຼື ເທົ່າກັບ 18 ຄົນ ໃນແຕ່ລະ 1 ແສນຄົນ (ຂໍ້ມູນຈາກໜັງສືພິມວຽງຈັນທາມ 7 ເມສາ 2023). ສ່ວນສາເຫດທີ່ພາໃຫ້ເກີດອຸບັດເຫດນັ້ນ ເຊື່ອວ່າທຸກຄົນຄົງທ່ອງໄດ້ກັບປາກແລ້ວ ແຕ່ເຫດຜົນທີ່ເປັນຫົວໂຈກໝູ່ນັ້ນ ກໍຄືການລະເມີດກົດຈາລະຈອນນັ້ນເອງ (ລວມທັງຄວາມອ່ອນແອຂອງພາກສ່ວນຮັບຜິດຊອບຕິດຕາມ ແລະ ບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ). ຕໍ່ໄປຜູ້ຂຽນມີຕົວຢ່າງກ່ຽວກັບມາດຕະການລົງໂທດຕໍ່ຜູ້ລະເມີດກົດຈາລະຈອນ ຢູ່ບາງປະເທດ. ຢູ່ສິງກະໂປ, ສະພາແຫ່ງຊາດຂອງປະເທດນີ້ ໄດ້ປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄົມມະນາຄົມ ໃນຕົ້ນເດືອນກໍລະກົດ 2019 ໂດຍໄດ້ປັບຂັ້ນໂທດຈຳຄຸກຕໍ່ຜູ້ລະເມີດ. ໃນກົດໝາຍສະບັບເກົ່າຜູ້ຂັບລົດທີ່ລະເມີດກົດຈາລະ

ຈອນນັ້ນເຮັດໃຫ້ຜູ້ອື່ນເສຍຊີວິດຍ້ອນຈະໄດ້ຮັບໂທດຈຳຄຸກສູງສຸດ 3 ປີ, ສ່ວນກົດໝາຍສະບັບປັບປຸງນັ້ນ ໄດ້ປັບໂທດຂຶ້ນເປັນຈຳຄຸກສູງສຸດ 8 ປີ. ນີ້ແມ່ນສຳລັບຜູ້ທີ່ມີຄວາມຜິດເປັນຄັ້ງທຳອິດ. ຖ້າເຮັດຜິດເປັນຄັ້ງທີ 2 ແລະ ຕໍ່ໆໄປ ກໍຈະຖືກຈຳຄຸກສູງສຸດ 15 ປີ ພ້ອມທັງຖືກຍຶດໃບຂັບຂີ່ແບບຖາວອນ, ສ່ວນກົດໝາຍສະບັບເກົ່ານັ້ນແມ່ນຈຳຄຸກສູງສຸດ 5 ປີ. ນອກຈາກນັ້ນ, ຜູ້ມີຄວາມຜິດຍັງຕ້ອງໄດ້ເສຍຄ່າປັບໃໝທາງແຜ່ງຕາມຄວາມຜິດໃນແຕ່ລະສະຖານອີກດ້ວຍ. ຕໍ່ມາໃນວັນທີ 9 ກັນຍາ 2020 ລັດຖະບານສິງກະໂປກໍໄດ້ອະນຸມັດໃຫ້ມີການປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຈາລະຈອນທາງບົກ ໂດຍໄດ້ເພີ່ມມາດຕະການເຂັ້ມງວດເພື່ອຕິດຕາມ ແລະ ຄວບຄຸມການໃຊ້ໂທລະສັບມືຖືກໍຄືເຄື່ອງມືສື່ສານເອເລັກໂຕຣນິກເວລາຂັບລົດ. ພາຍໃຕ້ກົດໝາຍສະບັບປັບປຸງນີ້, ການໃຊ້ໂທລະສັບມືຖື, ການເປີດເບິ່ງອີເມວ ຫຼື ຫຼິ້ນເກມອິນເຕີເນັດເວລາຂັບລົດຖືວ່າເປັນການກະທຳທີ່ຜິດກົດໝາຍ (ຖ້າມີການພົບເຫັນວ່າຜູ້ຂັບລົດມີເຄື່ອງມືດັ່ງກ່າວຄາຢູ່ມືອີກກໍາໜຶ່ງເວລາຂັບລົດ). ຢູ່ຕາມເສັ້ນທາງໃນສິງກະໂປນັ້ນ ມີການຕິດຕັ້ງກ້ອງວົງຈອນປິດປະສິດທິພາບສູງສາມາດຈັບພາບຂອງຜູ້ຂັບລົດໄດ້ຢ່າງສະບາຍ. ນອກຈາກນັ້ນ, ທາງການສິງກະໂປ ຍັງໄດ້ທົບທວນຄືນລະບຽບການກ່ຽວກັບການນຳໃຊ້ໃບຂັບຂີ່ຕ່າງປະເທດຄືຄົນຕ່າງປະເທດທີ່ມີໃບຂັບຂີ່ຕ່າງປະເທດນັ້ນ ສາມາດນຳໃຊ້ໃບຂັບຂີ່ດັ່ງກ່າວໄດ້ໃນກຳນົດ 6 ເດືອນນັບແຕ່ມີຜູ້ກ່ຽວໄດ້ພັກເຊົາ ຫຼື ເລີ່ມເຮັດວຽກຢູ່ສິງກະໂປ, ເມື່ອຈົບກຳນົດ 6 ເດືອນແລ້ວ, ກໍຕ້ອງໄດ້ປ່ຽນເປັນໃບຂັບຂີ່ພາຍໃນ. ຖ້າໃບຂັບຂີ່ຕ່າງປະເທດກຳນົດໃຊ້ກັບລົດຕູ້, ລົດເມ ຫຼື ລົດບັນທຸກຂະໜາດໃຫຍ່, ເຈົ້າຂອງໃບຂັບຂີ່ຍັງຕ້ອງໄດ້ເຂົ້າຝຶກອົບຮົມ ແລະ ທົດລອງຂັບຂີ່ລົດດັ່ງກ່າວຕົວຈິງອີກທັງນີ້ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດກຳໄດ້ກົດລະບຽບກ່ຽວກັບການຂັບລົດຊະນິດດັ່ງກ່າວ. ສຸດທ້າຍແມ່ນຂ່າວຈາກປະເທດອິດສະຕຣາລີທີ່ບອກວ່ານັບແຕ່ວັນທີ 1 ມັງກອນ 2019 ເປັນຕົ້ນມາ, ກົດຈາລະຈອນສະບັບປັບປຸງໄດ້ຮັບການປະຕິບັດໂດຍໄດ້ກຳນົດເປັນຄວາມຜິດຂັ້ນຮ້າຍແຮງສຳລັບຜູ້ໃຊ້ໂທລະສັບມືຖືເວລາຂັບລົດ. ໄປຄຽງຄູ່ກັບການກຳນົດໂທດ, ທາງການອິດສະຕຣາລີ ໄດ້ຕິດຕັ້ງກ້ອງວົງຈອນປິດຄຸນນະພາບສູງສາມາດຈັບພາບຜູ້ລັດລອບໃຊ້ໂທລະສັບມືຖືເວລາຂັບລົດໄດ້ຢ່າງແມ່ນຍຳ. ຄວາມຜິດແຕ່ລະຄັ້ງນັ້ນ ຈະຖືກລົງໂທດດ້ວຍການຕັດຄະແນນໃນໃບຂັບຂີ່ ແລະ ຈະຖືກປັບໃໝຕາມຈຳນວນຄະແນນທີ່ຖືກຕັດນັ້ນ.



## ຊ້າເປັນປະລໍາ

#ບ່າລະບື  
ບຸນເລື່ອນ ອິນຢູ່ນິກັບປະຕູຊ. ເຂົາຮຽດມີອອກເໝືອນກັບວ່າເຂົາຕ້ອງການຮັບອີເອັສໂຕ້ງໜຶ່ງຕົກລາກທ້ອງພໍນີ້ລະ.  
ຄົນກະທຽງສົ່ງໜຶ່ງທັນລາດ ລິ້ງຖາມຂຶ້ນວ່າ ເຂົາຮັດຫຍັງ.  
ບຸນເລື່ອນຕອບ: "ເວລາເຮົາຂຶ້ນໄປລອມອະນຸສາລະລິປະຕູຊ. ໂມງເຮົາບັງອິນພິງຕົກລົງມາ ດັ່ງນັ້ນເຮົາຈຶ່ງລົງມາຂັບລຸ່ມເພື່ອລົ້ມໄປອີໂມງ.  
"ໂມງລົດຕົກລົງມາແຕ່ຫຼາຍເລັດ, ບັດນີ້ລົດເຮົາຮັບອີໄດ້ແນວໃດ?"  
ບຸນເລື່ອນຕອບວ່າ: "ໂມງຂ້ອຍມີນຳຊ້າເຊິ່ງຊື່ໂມງເປັນປະລໍາ".

## ALWAYS LATE

#BAOKBU

BoonChuen was standing near the Victory Gate (Patouxay Monument), his hands stretched as if he wanted to catch something from the sky.  
A passerby saw him and asked what he was doing.  
BoonChuen replied, "When I was on the top of Patouxay, my watch fell off, so I came down to catch it!"  
"Your watch fell down so long ago, how can you catch it now?"  
BoonChuen replied: "My watch is always half an hour late"

ໂທເລລາຊັບ ດັບບໍ່ຊື່ໂຕ  
● ໂດຍ : ພູຜາ



<b>ຜູ້ຊີ້ນຳ :</b> ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ	<b>ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ :</b> ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສວັນ	<b>ຄະນະບັນນາທິການ :</b> ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ທ່ານ ອັນທະວິ ວົງພະຈັນ ຮອງ ບກ ທ່ານ ເປຄໍາ ລໍຄໍາສອນ ຮອງ ບກ	<b>ກອງບັນນາທິການ :</b> ນາງ ກິງໃຈ ແສງອໍາພັນ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	<b>ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ :</b> ທ່ານ ຄໍາຫວັນ ດາລາວົງ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ນາງ ນິດຕາ ຄຸນປາກດີ
---	---	--	--	--